
A Kör még nem zárult be

Írta: 

A Baranya Megyei Kormányhivatal Munkaügyi Központjában, a
pécsi Király utcában, kedden, kora délután folytatódott az a
tárgyalássorozat, ami a börtönből szabadultak munkavállalásának
elősegítését célozta meg. A megbeszélés Janovics László
(képünkön) vezetésévek zajlott.

  

Az előzményekről annyit, hogy a pécsi illetőségű Varga István
éveket töltött el a márianosztrai büntetés-végrehajtási intézet
falai között. Már akkor szilárdan eltökélte, nem szeretne
visszatérni a rácsos világba. Idei, januári szabadulása előtt, egy
évvel korábban belépett a Kör Munkacsoport néven ismert
szervezetbe. Abba, amelyik az életbe való visszavezetést volt
hivatott előmozdítani. Még a zárt keretek között.

A dolgok egyik mostani mozgatója, Varga István, a tavasz
folyamán már megszervezett egy olyan egynapos
összejövetelt, ahol több, az ügyben érintett oldal képviselője
megjelent. Az őrökön kívül (értsd: börtönparancsnok) ott
tiszteletüket tették, sőt előadással színesítették a programot
munkaügyi szakemberek is. Elmentek a pártfogók, civil
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érdeklődők, mindenki, aki akár erkölcsi, akár szakmai ágon
közük lehetett a társadalmilag is fontos ügyben. Akkor annyiban
maradtak, folytatják az eszmecserét, mert a visszaesést, a bűnt
csupán úgy lehet megelőzni, ha munkát, ezzel fizetést tudnak
biztosítani azoknak, akik szeretnének szakítani korábbi
életükkel.

Annyit azért hozzá kell tenni, nem voltak könnyű helyzetben a
felek, hiszen a korábban megtévedt emberek általában
alacsonyan képzettek. De még mindig „olcsóbb” őket felkarolni,
vezetni, mint ismét elengedni a kezüket.

Kerekasztal helyett háromszög: Szőke Attiláné (balra), vele
szemben Janovics László, a háttérben Varga István ül

Az eszmecsere befejeztével Janovics László igazgató foglalta
össze a megbeszélteket.

– A szociális törvény módosítását szeretnénk kezdeményezni –
mondta a vezető. – Ez azért fontos, mert a szabadultak jelenleg
nem jogosultak semmilyen bérpótló támogatásra, szociális
ellátásra. Ha valaki a büntetése lejárta előtt legalább hat
hónapig vállal munkát odabenn, akkor kinn kedvezőbb

 2 / 3



A Kör még nem zárult be

Írta: 

elbírálást szeretnénk neki elérni. Ezzel nyújtva az első
segítséget. Emellett elkezdünk egy programot felépíteni, ami
során átmeneti képzést, illetve ideiglenes munkahelyet,
foglakoztatást szeretnénk biztosítani az arra rászorulóknak.
Ezekkel az intézkedésekkel próbáljuk meg elterelni a
veszélyeztettetek a törvénysértésektől.

A MIOK a hátrányos helyzetű emberekért Alapítvány
kuratóriumának elnöke, Szőke Attiláné elégedett volt a
történtekkel.

– Elindult egy párbeszéd, amit folytatni akarunk – jelentette ki
az alapítványi irányító. – Szerencsére az István által elkezdett
folyamat nem szakadt meg, ami már önmagában biztató. A
következő alkalommal, amikor leülünk egyeztetni, egy
ötletbörzével lendíthetünk a közös ügyünkön. Vagyis a dolgok
elején járunk, ám nem vagyunk türelmetlenek.  
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